
 

 

Acta de la sessió del Consell de Districte Nord  

21 de setembre de 2022 

Lloc de celebració: FUB - UMANRESA   Hora d’inici: 19.05 hores 

Data: 21 de setembre de 2022.    Hora d’acabament: 20.45 hores 

Núm: 2/22 

Ordre del dia 

1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. La participació al Consell de Districte. 
3. Seguiment actuacions 2022 
4. Procés participatiu de les actuacions de 2023. 
5. Informació sobre processos participatius. 
6. Precs i preguntes. 

 

Membres del Consell de Districte Nord 

Persones assistents: 

President Mesa  David Aaron López 

Ciutadà Albert Serra 

Col·lectiu Comuns Víctor Prat 

AGRUPEM Maria Alba Castellana Ferrer 

Ubic Manresa Sebastià Suet Caro 

Grup Escènic Nostra Llar Jaume Puig Bou 

Representant del GM d’ERC Alba Baltiérrez 

AVV Carretera Santpedor Jaume Canudes Masinyach 

Funcionària Arantxa Pons 

 

Persones excusades: 

Regidor del Districte Antoni Massegú 

 

 

 



Persones absents: 

FAVM Antoni Erro 

Associació de Veïns Poble Nou Valentí Serra 

Ciutadà Salvador Portabella 

Representant del GM PSC Mercè Cardona 

Representant GM Fem Manresa Jordi Trapé 

Representant del GM C’s Andrés Rojo 

Ciutadà Fermí Porta 

Ciutadà Josep Maria Torrent 

Ciutadà Antoni Cruz 

Coordinadora de jubilats i pensionistes Jaume Rovira 

 

Desenvolupament de la sessió 

1. Aprovació de l’acta anterior. 

El regidor López obra la sessió a les 19.05 excusant la presència del regidor Massegú que 

també forma part d’aquest Consell de Districte Nord.  

Demana a les persones assistents si tenen algun comentari a afegir a l’acta anterior, realitzada 

el 4 d’abril de 2022. 

S’aprova l’acta de 4 d’abril per assentiment. 

2. La participació al Consell de Districte Nord. 

En alguns Consells de Districte ha sortit el tema de la poca participació en els diferents 

Consells de Districte. També ha sortit el tema de a quantes persones s’envia la 

convocatòria. Us fem un retorn d’aquesta informació: 

Durant els mesos d’estiu es va enviar un correu electrònic a les diferents persones que formen 

part del Consell de Districte Nord.  

En relació al Consell de Districte Nord hi ha un total de 15 persones inscrites. Aquestes 

persones poden estar inscrites com a ciutadanes o com a persones representants d’una entitat 

i també hi ha 5 persones representants dels 5 grups municipals de l’Ajuntament de Manresa. 

Es va enviar el correu electrònic a aquestes 15 persones que venien com a ciutadanes o 

representants d’entitats. D’aquestes 15 persones que es va enviar el correu electrònic: 10 

persones van respondre que si que volien continuar al Consell de Districte Nord. 1 entitat va 

dir que no renovava i 4 persones no van contestar el correu. 

També s’informa que per finals de Setembre s’ha organitzat des del Programa de 

Participació Ciutadana una reunió amb entitats, per explicar, entre d’altres coses, els 

Consells de districte, per intentar fomentar la participació en aquests. 



El Sr. Prat comenta que potser estaria bé posar a l’acta no només les persones 

participants sinó també les excusades i les absents. S’acorda que a partir d’ara a les 

actes quedarà reflectit d’aquesta manera. 

3. Seguiment actuacions 2022: 

Per el pressupost del districte nord de 2022 van sorgir les següents actuacions, passem 
a fer un repàs de l’estat de les actuacions: 

DISTRICTE:    NORD 

Nom de l’actuació: 
Dignificació de locals comercials 

Dades de la persona/entitat que proposa l’actuació: 
UBIC 

Servei referent: Comerç i Participació 

Pressupost: 2.000 euros 

Barri: Carretera Santpedor i Poblenou 

Seguiment actuació: 
S’ha trobat un local a carretera Santpedor i estem pendent de pressupost per vinilar i tancar 
proposta de vinil amb Ubic i AVV. Cap al mes d’octubre es convocarà a una reunió conjunta 
amb l’Associació de Veïns de la Carretera Santpedor i la UBIC per tancar la proposta. 

 

DISTRICTE:    NORD 

Nom de l’actuació: 
Passos de vianants Poble Nou 

Dades de la persona/entitat que proposa l’actuació: 
AVV Poble Nou 

Servei referent: Via pública 

Pressupost: 8.500 euros 

Barri: Poble Nou 

Seguiment actuació: Des de Via Pública ens passen una proposta amb diversos espais per 
arreglar. Per pressupost no entren tots, així que demanen als membres del Consell que 
prioritzin. Alguns dels indrets a reparar serien: 
- Reparar paviment a tocar del pas de vianants, avinguda Universitària (passat Mercadona 
direcció plaça Democràcia)  
- Reparar paviment a tocar dels pas de vianants, avinguda Universitària ( passat parc Homilies 
d’Organyà)  
- Reparar paviment de la vorera entre passos de vianants carrer Abat Oliba i carrer Dante. 
- Reparar paviment de la vorera carrer Abat Oliba (davant establiment Spar. 
- Reparar paviment de la vorera carrer Cintaires (entre carrer Valentí Almirall i Ateneu les 
Bases)  
- Reparar paviment de la vorera carrer Font del Gat (davant establiment Pata Negra)  
- Reparar paviment de la vorera carrer Guifré el Pilós xamfrà amb carrer Valentí Almirall  
 

 



Es debat entre les diferents propostes i s’acorda que es prioritzen els següents espais: 

- Reparar paviment a tocar del pas de vianants, avinguda Universitària (passat Mercadona 

direcció plaça Democràcia)  

- Reparar paviment a tocar dels pas de vianants, avinguda Universitària ( passat parc Homilies 

d’Organyà)  

- Reparar paviment de la vorera carrer Abat Oliba (davant establiment Spar. 

En relació a la demanda de l’Associació de Veïns que s’actués en el passeig existent 
entre els carrers Abat Oliba i Font del Gat, pavimentant els trams que van quedar per fer de la 
darrera actuació de districtes. Des dels serveis tècnics municipals es manifesta que no és 
considera prioritari ja que es pot passar sense cap tipus de problema ni entrebanc tot i que no 
estigui pavimentat amb peces de llamborda com a la resta del passeig central. 

S’acorda que els membres del Consell de Districte s’ho aniran a mirar a veure si realment hi ha 
problemes d’accessibilitat o no. 

 

DISTRICTE:    NORD 

Nom de l’actuació: 
Zones de lleure Parc de Can Font 

Dades de la persona/entitat que proposa l’actuació: 
AVV Carretera Santpedor i Dolors Solà 

Servei referent: Parcs i Jardins 

Pressupost: 19.500 euros 

Barri: Carretera Santpedor 

Seguiment actuació: S’informa que des de jardineria estan fetn actuacions que pretenen 
millorar els aspectes que es demanaven per resoldre. En relació l’actuació del districte estan 
treballant en la proposta. Des dels serveis tècnics informen que a mitjans d’ocutbre podran 
tenir una proposta. 
 
 

4. Procés participatiu de les actuacions de 2023. 

Al Districte Nord s’han presentat les següents propostes. Aquestes propostes han estat 
valorades pels equips tècnics i us fem retorn: 

S’hauria de decidir aquelles actuacions que es penjaran a la Plataforma Decidim per fer 
les votacions. 

Les propostes que es van presentar són:  

 

 



DISTRICTE NORD (3.1) 

Nom de l’actuació: 
3.1. Arreglar asfalt de passos de vianants 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta: Associació de Veïns Poble Nou 

Breu descripció de l’actuació: 
L’asfalt està una mica aixecat i els vianants s’entrebanquen. S’hauria de rebaixar i fer un seguiment de tots. N’hi ha 
bastant al barri. 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via pública 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
10 ut 1.000 €/ut   10.000 € 

L’actuació és viable?           SÍ                                         

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
 

Imatge: 

 
 

 

Aquesta actuació s’acorda que queda inclosa dins les votacions. 

DISTRICTE NORD (3.2) 

Nom de l’actuació: 
3.2. Tram inacabat d’una actuació de districte passada. Paviment millora Abat Oliba 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta: Associació de Veïns Poble Nou 

Breu descripció de l’actuació: 
Abat Oliba/Font del Gat. Tram inacabat, ho van deixar buit i ho van omplir de sorra el que no es va acabar. Es 
demana acabar l’obra perquè la gent s’entrebanca i les persones amb mobilitat reduïda tenen dificultats d’accés. 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via pública 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
50 m2 125 €/m2    6.250 € 

L’actuació és viable?           SÍ                                               

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
 

Imatge: 

 
 



Aquesta actuació és la que s’ha parlat al punt anterior on es demana que les persones representants del 

districte vagin a valorar si realment hi ha o no un problema d’accessibilitat en aquest tram. 

 

DISTRICTE NORD (3.3) 

Nom de l’actuació: 
3.3. Il·luminar la plaça del barri  

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta: Associació de Veïns de Poble Nou 

Breu descripció de l’actuació: 
Demanem que es torni a posar la columna que fa anys encara hi havia a la farola, ara ens queda la plaça molt trista 
i fosca i volem recuperar més il·luminació. Per la festa major ens anava molt bé per els engalaments a la plaça. 
Creiem que hi havia una línia establerta. 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Xarxes 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
 

L’actuació és viable?           NO 

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte: L’any 2009 es va renovar l’enllumenat públic d’aquest sector. Es 
va fer renovació total amb lluminàries de Vapor de Sodi (distribució punts de llum, quadre elèctric i línies) i el 
projecte que es va executar ja era sense la columna central de la rotonda, instal·lant les lluminàries a façana dels 
edificis (excepte església). No es va fer canalització soterrada nova cap al centre de la rotonda i la canalització 
antiga està anul·lada i no serviria recuperar-la ja que no compleix la normativa vigent. Amb les obres recents de 
l’IDAE de 2020-2021 de canvi a lluminàries  led, es van substituir les lluminàries de vapor de sodi per led mantenint 
la distribució de punts de llum. La il·luminació actual d’aquesta rotonda és correcta, es farà visita nocturna per 
detectar si cal modificar alguna inclinació de lluminària i/o possibles punts foscos, però en cap cas s’ha de posar un 
suport nou amb més lluminàries al centre de la rotonda. Ja indiquen que la farola els aniria molt bé  pels 
engalanaments de la plaça per a les festes del barri, però això igualment no es podria fer (recordar que no es 
poden penjar ni cables ni fils amb bombetes ni sense bombetes als suports d’enllumenat públic ni en columnes ni 
en braços a façana).  Un suport per engalanaments fix o no fix, es pot posar igualment si el departament que 
pertoqui de l’Ajuntament ho decideix, però s’ha de desvincular això completament  de l’enllumenat públic. 
 

Imatge: 

 
 

 

Es demana que es miri la possibilitat de recuperar la farola i que vaig amb un llum led i placa solar. 

 

 

 

 

 



DISTRICTE NORD (3.4) 

Nom de l’actuació: 
3.4. Millorem el pas cap a la Mineta 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta: AVV de la Ctra Santpedor 

Breu descripció de l’actuació: 
Des de fa un temps, l’AVV, juntament amb altres agents del barri, estem treballant per millorar l’espai de la 
Mineta, un lloc emblemàtic del barri i de la ciutat. Des del treball en xarxa volem dur a terme un projecte de 
dinamització de la placeta, però això, volem demanar que s’adeqüi l’accés, sobretot pel que fa al Passatge 
Bellaterra, molt deteriorat i problemàtic per a persones amb dificultats en la mobilitat. 
 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via pública 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
 

L’actuació és viable?       NO 

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
No és possible plantejar una millora del passatge Bellaterra sense abordar la seva completa urbanització. Es pot 
proposar una actuació de millora al parc que inclogui la millora d'alguns trams de l'accés 

Imatge: 

 
 

 

Aquesta actuació no entra dins les votacions de districte. 

 

DISTRICTE NORD (3.5) 

Nom de l’actuació: 
3.5. c/ Flor de Lis - pas de vianants – unificar passos zebra cantonada carrer Major, amb una plataforma elevada  
Ajuntament proposa posar un gual. 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta: agrupEM 

Breu descripció de l’actuació: 
Quan vols creuar el carrer Flor de Lis tocant al c/ Major pel pas de vianants, no pots creuar perquè l’accés a la 
rampa només hi és a un costat del carrer.  
Es podria resoldre amb una cruïlla elevada. Actualment ja existeix un pas zebra elevat al c/Major.  
Solucionaria el trànsit amb mobilitat reduïda i disminució de velocitat.  
Al c/Major hi ha una escola amb les corresponents entrades/sortides puntual de nens.  

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via pública 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
1 ut 3.500 €/ut     3.500 € 

L’actuació és viable?           SÍ                                                  NO 

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
Cal plantejar l'adequació del pas de vianants amb un gual, no com a pas elevat 

Imatge: 

 
Detall de l’absència de gual al cantó esquerra del c. Flor de Lis cantonada C. Major 

 



Aquesta actuació queda inclosa als pressupostos de les votacions, però s’ha de modificar la proposta, 

tècnicament diuen una altra cosa. 

DISTRICTE NORD (3.6) 

Nom de l’actuació: 
3.6. Passos elevats per a vianants, més segurs per tothom  

Telèfon o correu electrònic: grupdesuport.em@gmail.com 

Breu descripció de l’actuació: 
perquè és respecti i no s’excedeixi la velocitat permesa de 30km/h, és fa necessari la col·locació de passos elevats 
al carrer “Abat Oliva” de Manresa i al carrer de la “Font del Gat” de Manresa.  
Passos elevats; asfaltats i al mateix nivell de la vorera per obligar als conductors a reduir la velocitat.  
La teoria és la de conduir com a màxim a 30 km/h.  
La realitat és una altra.  
El dia 30 d juny del 2013 una dona de 79 anys mor atropellada quan creuava pel pas de vianants al carrer Abat 
Oliba de Manresa.  
Aquesta seria una possible solució perquè no és repetís cap més accident.  

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via pública 

Pressupost aproximat de l’actuació: 

L’actuació és viable?         NO 

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
Els passos elevats es reserven per aquelles situacions d'una elevada funcionalitat com a recorreguts de vianants: 
entorns escoles i equipaments 

Imatge: 

 
 

 
 

 
 

 

 
Aquesta actuació no queda recollida dins les votacions. El regidor López ho parlarà a 
nivell de mobilitat per veure com es podría solucionar. 



  

 

DISTRICTE NORD (3.8) 

Nom de l’actuació: 
1.1.  Dignificació de locals comercials i cartells 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

UBIC. Manresa + Comerç 

Breu descripció de l’actuació: 
Aprofitar aparadors de locals comercials en desús per vinilar-los, aconseguint una millora estètica o aprofitant 
l’espai per a posar-hi informació. A la vegada, retirar cartells comercials antics o fet mal bé. 

Regidors/es responsables: Núria Masgrau 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Èrica Martínez 

Pressupost aproximat de l’actuació: 4.000 euros 
 

L’actuació és viable?                             Sí 

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
Actuació que ja va sortit al pressupost 2022. Moltes dificultats per trobar locals. 

No hi ha imatge 
 

 

Aquesta actuació queda recollida a les votacions. 

DISTRICTE NORD (3.9) 

Nom de l’actuació: 
3.9. Creació d’una plaça al barri 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta: AVV de la Ctra Santpedor 

Breu descripció de l’actuació: 
Actualment s’està arreglant el la zona de davant de l’escola La Séquia i per això volem aprofitar per demanar la 
creació d’una plaça en aquesta zona. Darrera mateix de l’escola hi ha uns terrenys que comuniquen amb 
l’Avinguda dels Dolors. Des d’allà hi ha un caminet que hi va directe i per això creiem que seria un lloc ideal perquè 
hi hagi un espai pel lleure, amb arbres, bancs i alguna font... 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via pública 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
 

L’actuació és viable?        NO 

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
Els terrenys en els que es planteja l'actuació no són de titularitat pública i están inclosos en un àmbit de 
desenvolupament que preveu que, en un futur, siguin edificables. L'escola, però, és propera a un espai lliure ja 
urbanitzat. Es pot plantejar la millora de la connexió entre l'escola i aquest espai 

Imatge 

 
 

Aquesta actuació no queda recollida dins les votacions.  

 

 



DISTRICTE NORD (3.10) 

Nom de l’actuació: 
3.10. c/ Flor de Lis – arranjar pendent de la vorera d’accés al Centre Hospitalari  

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta: agrupEM 

Breu descripció de l’actuació: 
quan vols accedir al centre hospitalari amb cadira de rodes elèctrica des de les Bases de Manresa la vorera no està 
a nivell i costa molt dominar la cadira elèctrica/manual i evitar encastar-te contra la paret o bé contra els vehicles 
estacionats a la vorera.  

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via pública 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
225 m2 250 €/m2    56.250 € 

L’actuació és viable?      NO. Supera pressupost de districte 

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
 

Imatge 

 
Detall tram vorera. Lleuger pendent cap a la calçada. 

 

 

Aquesta actuació no pot entrar a les votacions perquè supera el pressupost de 
districte. 

5. Informació sobre processos participatius. ( Falta desenvolupar) 

En aquest apartat s’informa del Procés participatiu per el Pla Integral de Revitalització 
del Centre Històric i les sessions que es realitzaran per el procés participatiu del Pla de 
participació 


